
第 1 页（共 16 页）

2024-2025 学年上学期北京初中英语七年级期末模拟试卷 2

一．选择题（共 12 小题）

1．（2022 秋•丰台区期末）This is my teacher Ms.Zhang.__________can play basketball well.（　　）

A．He B．She C．It

2．（2022 秋•丰台区期末）We have art class_________two o'clock every Friday afternoon.（　　）

A．at B．on C．in

3．（2022 秋•丰台区期末）The zebra eats leaves and grass，__________it doesn't eat bamboo.（　　）

A．and B．but C．so

4．（2022 秋•丰台区期末）﹣ _______is the playground？

﹣ It's behind the office building.（　　）

A．What B．When C．Where

5．（2022 秋•丰台区期末）Those__________Paul's son and daughter，Mike and Helen.（　　）

A．is B．am C．are

6．（2022 秋•海淀区期末）Children's Day is ______June.（　　）

A．in B．on C．for D．at

7．（2022 秋•海淀区期末）My brother can't swim.He thinks it is ______.（　　）

A．interesting B．difficult

C．cool D．useful

8．（2022 秋•海淀区期末）My books and magazines ______in the bookcase.（　　）

A．is B．are C．am D．be

9．（2022 秋•海淀区期末）— ______is talking to Linda over there？

—That's her uncle John.（　　）

A．Who B．What C．When D．Where

10．（2022 秋•海淀区期末）Mike often ______to the movies with his friends on weekends.（　　）

A．go B．going C．goes D．is going

11．（2022 秋•海淀区期末）My classes ______at 3：00，and after that I do some sports.（　　）

A．finish B．finishes C．finishing D．to finish

12．（2022 秋•海淀区期末）—The salad is so delicious!Do you want ______it？

—Sure.（　　）
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A．try B．tries C．to try D．trying

二．完形填空（共 1 小题）

13．（2022 秋•房山区期末）Can one paper bag bring people hope （希望）？Sarah（1）　   　 it can.Sarah 

is from Massachusetts，the United States.She is 12 years old.She is in Grade 7.She likes to help others and she 

joins a team to help some old people and children.

Sarah finds two little girls cry sadly because their old grandma doesn't have（2）　   　 for them and they 

are  very hungry （饿的）.So Sarah wants to（3）　   　 something for them.She  draws pictures on lunch 

bags.Then she gives lunch with the beautiful（4）　   　 to them.

She begins to do this in December.Then she buys 100 brown lunch bags，draws pictures and writes some 

warm（5）　   　 on the bags.Her teammates （组员） also come to help her.But that's not enough （足够

的）.To let more people（6）　   　 the old people and children，Sarah and her teammates go to a library.

Children there can color the bags in the library.They can also（7）　    　 them home to finish their 

work.Sarah brings 200 lunch bags to the children and they do very well.The beautiful bags make the old people 

and children very（8）　   　.All of them say "Thank you very much."    to the team and the children.They think 

the bags with pictures and words bring hope to them.After this，Sarah and her teammates also make more gifts for 

them.

Someone asks， "Why do you do that？" Sarah says， "I want to make the world better." What a kind girl 

she is!

（1） A．asks   B．wants   C．answers   D．thinks

（2） A．drinks     B．food     C．clothes     D．shoes

（3） A．sell     B．draw     C．get     D．do

（4） A．bags     B．houses     C．boxes     D．cards

（5） A．words     B．numbers     C．names     D．thanks

（6） A．find     B．visit     C．help     D．meet

（7） A．welcome     B．take     C．put     D．borrow

（8） A．tired     B．angry     C．happy     D．nice

三．阅读理解（共 3 小题）

14．（2022 秋•房山区期末）Four students are talking about their everyday life.Let's take a look.
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My name is Bruce.I come from England.I'm in Grade Seven in a middle school in 

Beijing now.My favourite activity is swimming in summer with my friends.I sing very 

well.I ride a bike to school every day.It is interesting for me.

         

       

         

I am Grace.I come from America.I study in a middle school in Zhejiang.I like listening 

to music and playing volleyball.Pop music is my favourite and I can sing pop songs 

well.My father takes me to school every day.It's safe for me.

         

       

My name is Jim.I am from Canada.I study in a middle school in Tianjin.I like playing 

ball games，such as basketball and football.I think they can help me keep healthy.I go 

to school on foot every day.It's fun for me.

         

       

         

My name is Jane.I am from Australia.I'm in Grade Eight in a middle school.I love 

reading books and listening to music.I like reading history books.I can learn a lot from 

the books.I go to school by school bus every day.It's convenient （方便的） for me.

（1）Where is Bruce from？ 　   　

A．England.

B．America.

C．Canada.

D．Australia.

（2）Who likes pop music best？ 　   　

A．Bruce.

B．Grace.

C．Jim.

D．Jane.

（3）How does Jane go to school every day？ 　   　
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A．She rides a bike to school every day.

B．Her father takes her to school every day.

C．She goes to school on foot every day.

D．She goes to school by school bus every day.

15．（2022 秋•房山区期末）

A Lighted Lamp

These days I find an old man.He lives near my home in a small town by himself.He is very special.Why？He 

is blind （失明的），so he can't see anything.However，he always carries a lighted lamp with him when he goes 

out at night.I go with him and want to know why he does like this.

After he has dinner in a restaurant near a park today，he  walks back to his home.In the street，he meets a 

group of young men.They find he is blind，but he is carrying a lighted lamp.They think it is so funny and start to 

make fun of him.One of them asks him， "Hey，old man!You are blind and can't see anything!Why do you carry 

the lamp？It's not useful for you."

The blind man smiles and says， "Yes，it's true I am blind.I can't see anything，and I don't need the lamp.In 

fact，the lamp is for those people like you.You can see the world，right？At night，you may walk around me，so 

I hope this lamp can help you light up （照亮） your way home.At the same time，when I'm carrying the lamp at 

night，people can see me so they don't hit me （撞到我）.That is why I am carrying the lighted lamp at night." 

After hearing this，the group of young men say sorry to the blind man and they all think he is very kind.

（1）The old man lives  　   　.

A．near a park

B．in the street

C．in a restaurant

D．in a small town

（2）Why does the old man carry the lamp at night？ 　   　

A．Because he wants to work by himself at night.

B．Because he wants to hit others at night.

C．Because he wants to help others who can see.

D．Because he wants to see things clearly at night.

（3）What do those young men think of the blind man in the end？ 　   　



第 5 页（共 16 页）

A．He is sorry.

B．He is kind.

C．He is strange.

D．He is funny.

16．（2022 秋•房山区期末）Jiang Mengnan is a 30﹣year﹣old woman from Hunan.She can't hear because of 

some medicine，but she is a student in Tsinghua University （清华大学）.

Her parents are both teachers and they don't want their daughter to be a deaf mute all her life.So they try all 

kinds of ways to teach her to know what people say and how to talk with

others.It is very slow and hard，but her parents never give up and Jiang can speak at last.

Jiang Mengnan studies very hard and finishes her middle school.Then，she goes to Jilin University and after 

that she becomes a Doctor of School of Life Sciences in Tsinghua University.It is difficult for her in 

class.Teachers often write on the blackboard with their backs to the students，so Jiang can't know the teachers' 

words.She must write down everything on the blackboard and study after class.She is hard﹣working so she is 

good at all the subjects.

Jiang Mengnan is one of the winners of Person Touching China for 2021.She wants to say thanks to her 

parents，teachers and friends because they always think she is very great，and she never thinks she is not the same 

as others.She can also help her classmates with their lessons.Her teachers and classmates like her a lot.

Jiang Mengnan can't be a doctor，but she wants to help people with illness.She can't hear or speak well，but 

she can do what common （普通的） people can't do.

There are a lot of people around us like Jiang Mengnan.We should learn from them.When we meet 

difficulties，we should work hard and try to be the winners in our lives.

（1）The words "deaf mute" in Paragraph 2 probably means " 　   　".

A．people can't read or write

B．people can't hear or speak

C．people can't do sports
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D．people can't study well

（2）What does Jiang Mengnan do when teachers write on the blackboard with their backs to the students？ 　   　

A．She listens to the teachers carefully in class.

B．She asks her parents to teach her when she gets home.

C．She asks her teachers and classmates for help after class.

D．She writes down everything on the blackboard and study after class.

（3）What can we learn about Jiang Mengnan from the passage？ 　   　

A．Her parents can't hear or speak to her.

B．Her teachers teach Jiang Menonan to speak.

C．She can do what common people can't do.

D．She gets into Tsinghua University after middle school.

（4）Jiang Menonan is  　   　according to the passage.

A．tall and kind

B．lovely and active

C．friendly and funny

D．hard﹣working and helpful

四．任务型阅读（共 1 小题）

17．（2021 秋•通州区期末）阅读短文，根据短文内容回答问题。

Uncle Li lives in a small town.He has a lot of work to do.He works all year long to make presents（礼物） 

for the children.

On New Year's Day， he gets up at 6 o'clock.He wears（穿）  his red coat and trousers.It's time for 

breakfast.He eats some chocolate（巧克力）， a big apple and his favourite drink is hot milk.He has many 

friends.After breakfast he is ready to deliver（运送） the presents to children.He puts toy planes，balls and boxes 

of crayons in his bag.He puts the presents in front of the doors of the children's houses.In the evening，he writes
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 letters（信）to all the children in the town.He goes to bed at midnight and hopes all the children to have 

sweet dreams（好梦）.All of the people like him very much.

（1）When does Uncle Li get up？ 　                　

（2）What colour are Uncle Li's coat and trousers on New Year's Day？ 　       　

（3）What's in Uncle Li's bag？ 　                  　

（4）Where can children find Uncle Li's presents？ 　                  　

（5）Why do all the people like Uncle Li？ 　                  　

五．根据汉语提示完成句子（共 3 小题）

18．（2021 秋•石景山区期末）我和朋友经常去湖的附近跑步。

My friends and I often  　             　near the lake.

19．（2021 秋•石景山区期末）我们应该互相帮助．

We should　                  　．

20．（2021 秋•石景山区期末）我的表妹安娜与我同岁．

My cousin Anna is　                  　 me．

六．书面表达（共 1 小题）

21．（2021 秋•石景山区期末）根据中英文提示，写一篇意思连贯、符合逻辑、不少于 50 词的短文。请不

要出现真实的学校、班级和姓名。

学校正在举办英语征文大赛，主题是介绍一位家庭成员，请补全题目"My             "，介绍内容

包括他/她的基本信息、外貌、爱好等。

提示词语：tall，like doing，help

提示要点：

•� What does he/she do？

•� What does he/she look like？

•� What does he/she like？

My                   
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2024-2025 学年上学期北京初中英语七年级期末典型试卷 2
参考答案与试题解析

一．选择题（共 12 小题）

1．（2022 秋•丰台区期末）This is my teacher Ms.Zhang.__________can play basketball well.（　　）

A．He B．She C．It

【考点】人称代词的主格． 

【答案】B

【分析】这是我的老师张女士。她篮球打得很好。

【解答】分析句子可知，此处作主语，应使用代词的主格形式，且此处指代的是 Ms.Zhang，Ms.Zhang

是女的，因此使用 she 代替。

故选：B。

【点评】掌握代词的基本用法，根据语境，结合选项，认真分析，得出答案。

2．（2022 秋•丰台区期末）We have art class_________two o'clock every Friday afternoon.（　　）

A．at B．on C．in

【考点】时间介词． 

【答案】A

【分析】每周五下午两点我们有美术课。

【解答】at 用于具体的钟点前；on 用于具体的某一天或者具体某一天的上/下午/晚上；in 用于年/月/季

节前，two o'clock 要用 at。

故选：A。

【点评】主要考查的是对句子意思的理解和对介词的掌握。

3．（2022 秋•丰台区期末）The zebra eats leaves and grass，__________it doesn't eat bamboo.（　　）

A．and B．but C．so

【考点】表示转折关系的连词． 

【答案】B

【分析】斑马吃树叶和草，但它不吃竹子。

【解答】and 和；but 但是；so 所以。根据"斑马吃树叶和草，......它不吃竹子。"可知，表示转折用 but"

但是"。
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故选：B。

【点评】连词可以表并列、承接、转折、因果、选择、假设、比较、让步等关系，要结合语境，选择合

适连词用法。

4．（2022 秋•丰台区期末）﹣ _______is the playground？

﹣ It's behind the office building.（　　）

A．What B．When C．Where

【考点】疑问副词． 

【答案】C

【分析】﹣﹣操场在哪里？

﹣﹣它在办公楼后面。

【解答】What 什么；When 什么时候；Where 在哪里。根据"它在办公楼后面。"可知，对地点提问用

Where。

故选：C。

【点评】疑问词通常用来构成疑问句，要根据具体的语境，分清疑问词的用法，选择合适答案。

5．（2022 秋•丰台区期末）Those__________Paul's son and daughter，Mike and Helen.（　　）

A．is B．am C．are

【考点】语法一致． 

【答案】C

【分析】那是保罗的儿子和女儿，迈克和海伦。

【解答】is 单数；am 通常与 I 连用；are 复数。主语 Those"那些"复数，用 are。

故选：C。

【点评】is 是单数，are 是复数，am 通常与 I 连用，要结合语境，选择合适用法，注意时态及主语的单

复数变化。

6．（2022 秋•海淀区期末）Children's Day is ______June.（　　）

A．in B．on C．for D．at

【考点】时间介词． 

【答案】A

【分析】儿童节在六月。

【解答】in 后面跟年月等；on 后面跟具体的日期；for 后跟一段时间；at 后跟时间点；"June"为六月，

前面加介词 in。
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故选：A。

【点评】本题考查介词，要注意分析题干信息，并结合语境答题。

7．（2022 秋•海淀区期末）My brother can't swim.He thinks it is ______.（　　）

A．interesting B．difficult

C．cool D．useful

【考点】形容词词义辨析． 

【答案】B

【分析】我哥哥不会游泳。他觉得它难。

【解答】A.有趣的，B.困难的，C.冷酷的，D.有用的，根据 My brother can't swim.可知不会游泳，可知

觉得难。

故选：B。

【点评】分析形容词的含义，结合语境作答。

8．（2022 秋•海淀区期末）My books and magazines ______in the bookcase.（　　）

A．is B．are C．am D．be

【考点】be 动词． 

【答案】B

【分析】我的书和杂志在书柜里。

【解答】is 是，主语是第三人称或者单数形式；are 是，主语是第二人称或者复数形式；am 是，与第一

人称单数 I 连用；be 是，动词原形。根据题干可知，主语"My books and magazines"是复数形式，因此系

动词 be 应用 are。

故选：B。

【点评】掌握系动词 be 的用法和含义是解答本题的关键。

9．（2022 秋•海淀区期末）— ______is talking to Linda over there？

—That's her uncle John.（　　）

A．Who B．What C．When D．Where

【考点】疑问代词． 

【答案】A

【分析】﹣﹣谁在那儿和琳达聊天？

﹣﹣那是她叔叔约翰。

【解答】A.谁，B.什么，C.什么时候，D.在哪儿，根据 That's her uncle John.可知问句询问谁和琳达说话。
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故选：A。

【点评】分析疑问代词的含义，结合语境作答。

10．（2022 秋•海淀区期末）Mike often ______to the movies with his friends on weekends.（　　）

A．go B．going C．goes D．is going

【考点】语法一致． 

【答案】C

【分析】迈克周末经常和朋友去看电影。

【解答】go 去，动词原形；going 动名词/现在分词；goes 第三人称单数形式；is going （to）一般将来

时。根据 often"经常"可知，一般现在时态，主语 Mike 单数，谓语动词用第三人称单数形式 goes。

故选：C。

【点评】分析时态及主语单复数变化，结合语境，选择正确答案。

11．（2022 秋•海淀区期末）My classes ______at 3：00，and after that I do some sports.（　　）

A．finish B．finishes C．finishing D．to finish

【考点】语法一致． 

【答案】A

【分析】我的课三点结束，然后我做一些运动。

【解答】finish 结束，动词原形；finishes 第三人称单数形式；finishing 动名词/现在分词；to finish 不定

式。根据动词原形 do 可知，一般现在时态，主语 classes 复数，谓语动词用原形 finish。

故选：A。

【点评】分析时态及主语单复数变化，结合语境，选择正确答案。

12．（2022 秋•海淀区期末）—The salad is so delicious!Do you want ______it？

—Sure.（　　）

A．try B．tries C．to try D．trying

【考点】动词不定式的一般式． 

【答案】C

【分析】﹣沙拉太好吃了！你想试试吗？

﹣当然。

【解答】根据句意"沙拉太好吃了！你想试试吗？"考虑用固定搭配 want to do sth，意为"想要做某事"，

考虑填其动词不定式形式。

故选：C。



第 12 页（共 16 页）

【点评】对于考查固定搭配的题型，学生在学习中要多积累固定句型和固定短语方能得心应手。

二．完形填空（共 1 小题）

13．（2022 秋•房山区期末）Can one paper bag bring people hope （希望）？Sarah（1）　D　 it can.Sarah is 

from Massachusetts，the United States.She is 12 years old.She is in Grade 7.She likes to help others and she 

joins a team to help some old people and children.

Sarah finds two little girls cry sadly because their old grandma doesn't have（2）　B　 for them and they 

are  very hungry （饿的）.So Sarah wants to（3）　D　 something for them.She  draws pictures on lunch 

bags.Then she gives lunch with the beautiful（4）　A　 to them.

She begins to do this in December.Then she buys 100 brown lunch bags，draws pictures and writes some 

warm（5）　A　 on the bags.Her teammates （组员） also come to help her.But that's not enough （足够

的）.To let more people（6）　C　 the old people and children，Sarah and her teammates go to a library.

Children there can color the bags in the library.They can also （ 7 ）　 B 　 them home to finish their 

work.Sarah brings 200 lunch bags to the children and they do very well.The beautiful bags make the old people 

and children very（8）　C　.All of them say "Thank you very much."    to the team and the children.They think 

the bags with pictures and words bring hope to them.After this，Sarah and her teammates also make more gifts for 

them.

Someone asks， "Why do you do that？" Sarah says， "I want to make the world better." What a kind girl 

she is!

（1） A．asks   B．wants   C．answers   D．thinks

（2） A．drinks     B．food     C．clothes     D．shoes

（3） A．sell     B．draw     C．get     D．do

（4） A．bags     B．houses     C．boxes     D．cards

（5） A．words     B．numbers     C．names     D．thanks

（6） A．find     B．visit     C．help     D．meet

（7） A．welcome     B．take     C．put     D．borrow

（8） A．tired     B．angry     C．happy     D．nice

【考点】记叙文；杰出人物． 

【答案】DBDAA CBC
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【分析】文章主要介绍了 Sarah 用简单普通的纸袋帮助无家可归的人的故事。

【解答】（1）考查动词辨析。句意：一个纸袋能给人们带来希望吗？Sarah 认为可以。A.问；B.想要；

C.看见；D.认为。根据 Can one paper bag bring people hope（希望）？（一个纸袋能带给人们希望吗？）

结合选项可知，Sarah 认为一个纸袋能带给人们希望。故选 D。

（2）考查名词辨析。句意：Sarah 发现两个小女孩悲伤地哭着，因为她们的老奶奶没有食物给她们吃，

她们很饿。A.饮料；B.食物；C.衣服；D 鞋。根据 they are  very hungry （饿的）.（他们非常饿。）可

知，没给他们食物。故选 B。

（3）考查动词辨析。句意：所以 Sarah 想为他们做点什么。A.卖；B.画；C.得到；D.做。根据前文 She  

draws pictures on lunch bags.Then she gives lunch with the beautiful         to them.（她在午餐袋上画画。

然后给了他们午餐和这些漂亮的....）可知，Sarah 想为他们做点什么。故选 D。

（4）考查名词辨析。句意：然后她给他们带着漂亮袋子的午餐。A.袋子；B.房子；C.盒子；D.卡片。

根据前文 She draws pictures on the lunch bags.（她在午餐袋上画画。）可知，Sarah 在午餐袋上画画。然

后她把午餐连同漂亮的袋子送给那些没有家的人。故选 A。

（5）考查名词辨析。句意：然后她买了 100 个棕色的午餐袋，在袋子上画了画，写了一些温暖的话。

A.话；B.号码；C.名字；D.感谢。根据 Then she buys 100 brown lunch bags，draws pictures and writes some 

warm         on the bags.（然后她买了 100 个棕色的午餐袋，在袋子上画画，写一些温暖的话。）结合

writes some warm 可知，应是写一些温暖的话。故选 A。

（6）考查动词辨析。句意：为了让更多的人帮助老人和孩子，Sarah 和她的队友去了图书馆。A.发现；

B.参观；C.帮助；D.遇见。根据 To let more people         the homeless（无家可归的） people，she goes 

to a library.（为了让更多的人帮助无家可归的人，她去了图书馆。）结合选项可知，Sarah 想让更多的人

帮助那些无家可归的人。故选 C。

（7）考查动词辨析。句意：他们也可以带他们回家完成他们的工作。A.欢迎；B.带；C.放置；D.借。

根据前文 home to finish their work.（在家里完成他们的作品。）可知，是把袋子带回家。故选 B。

（8）考查形容词辨析。句意：漂亮的袋子让老人和孩子非常开心。A.疲倦的；B.生气的；C.高兴的；

D.美好的。根据 All of them say "Thank you very much."    to the team and the children.（他们都对团队和

孩子们说"非常感谢"。）可知他们非常高兴。故选 C。

【点评】通读全文，理解文章大意，阅读题目后返回原文阅读并找出与题目相对应的内容，仔细核对，

选择符合原文原意的答案，完成后再次阅读并检查。

三．阅读理解（共 3 小题）

14．（2022 秋•房山区期末）Four students are talking about their everyday life.Let's take a look.
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My name is Bruce.I come from England.I'm in Grade Seven in a middle school in 

Beijing now.My favourite activity is swimming in summer with my friends.I sing very 

well.I ride a bike to school every day.It is interesting for me.

         

       

         

I am Grace.I come from America.I study in a middle school in Zhejiang.I like listening 

to music and playing volleyball.Pop music is my favourite and I can sing pop songs 

well.My father takes me to school every day.It's safe for me.

         

       

My name is Jim.I am from Canada.I study in a middle school in Tianjin.I like playing 

ball games，such as basketball and football.I think they can help me keep healthy.I go 

to school on foot every day.It's fun for me.

         

       

         

My name is Jane.I am from Australia.I'm in Grade Eight in a middle school.I love 

reading books and listening to music.I like reading history books.I can learn a lot from 

the books.I go to school by school bus every day.It's convenient （方便的） for me.

（1）Where is Bruce from？ 　A　

A．England.

B．America.

C．Canada.

D．Australia.

（2）Who likes pop music best？ 　B　

A．Bruce.

B．Grace.

C．Jim.

D．Jane.

（3）How does Jane go to school every day？ 　D　
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A．She rides a bike to school every day.

B．Her father takes her to school every day.

C．She goes to school on foot every day.

D．She goes to school by school bus every day.

【考点】记叙文；个人情况；日常生活． 

【答案】ABD

【分析】短文主要是四个学生谈论了他们的日常生活。

【解答】细节理解题。

（1）根据文中：My name is Bruce.I come from England.（我叫布鲁斯。我来自英国。）可知，布鲁斯来

自英国。故选 A。

（2）根据文中：Pop music is my favourite and I can sing pop songs well.（流行音乐是我最喜欢的，我能

唱好流行歌曲。）可知，格蕾丝最喜欢流行音乐。故选 B。

（3）根据文中：I go to school by school bus every day.（我每天乘校车去上学。）可知，简每天乘校车去

上学。故选 D。

【点评】通读全文，理解文章大意，阅读题目后返回原文阅读并找出与题目相对应的内容，仔细核对，

选择符合原文原意的答案，完成后再次阅读并检查。

15．（2022 秋•房山区期末）

A Lighted Lamp

These days I find an old man.He lives near my home in a small town by himself.He is very special.Why？He 

is blind （失明的），so he can't see anything.However，he always carries a lighted lamp with him when he goes 

out at night.I go with him and want to know why he does like this.

After he has dinner in a restaurant near a park today，he  walks back to his home.In the street，he meets a 

group of young men.They find he is blind，but he is carrying a lighted lamp.They think it is so funny and start to 

make fun of him.One of them asks him， "Hey，old man!You are blind and can't see anything!Why do you carry 

the lamp？It's not useful for you."

The blind man smiles and says， "Yes，it's true I am blind.I can't see anything，and I don't need the lamp.In 

fact，the lamp is for those people like you.You can see the world，right？At night，you may walk around me，so 

I hope this lamp can help you light up （照亮） your way home.At the same time，when I'm carrying the lamp at 

night，people can see me so they don't hit me （撞到我）.That is why I am carrying the lighted lamp at night." 

After hearing this，the group of young men say sorry to the blind man and they all think he is very kind.
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以上内容仅为本文档的试下载部分，为可阅读页数的一半内容。如要下载

或阅读全文，请访问：https://d.book118.com/075034031014012013

https://d.book118.com/075034031014012013

